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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(O 09:13 h) 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

dostávam správy, že je veľká dopravná zápcha v meste na mostoch. Poprosím, 

začneme presne o štvrť na desať. 

(O 09:15 h) 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

poprosím, zaujmite svoje miesta, o krátku chvíľu začneme naše rokovanie štátnou 

hymnou. Poprosím, aby sme sa postavili.  

(Zaznela štátna hymna Slovenskej republiky, počas ktorej prítomní v sále stáli.)  

Dobrý deň, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, vážené dámy a páni! 

Vítam vás na dnešnom VII. zasadnutí Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 

kraja. 

Z dnešného zasadnutia sa ospravedlnili: pán poslanec Solga, pán poslanec Bílik, pán 

poslanec Haramia, pani poslankyňa Flašíková-Beňová a pán poslanec Ondrejka. 

Podľa prezenčnej listiny máme v tejto chvíli prítomných dvadsaťsedem poslancov. 

Čiže konštatujem, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle zákona 

o samosprávnych krajoch. 

V zmysle rokovacieho poriadku prikročíme k voľbe overovateľov zápisnice. 

V zmysle článku 5 bod 8 rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK zastupiteľstvo volí 

z poslancov troch overovateľov zápisnice. Z poslaneckých klubov som dostal návrhy na 

nasledovných poslancov: pani poslankyňa Schwartzová, pani poslankyňa Zemanová a pán 

poslanec Stano. 

Poprosím, či máme nejaký iný návrh. Pokiaľ nemáme, tak poprosím, prezentujte sa 

a hlasujte (teraz). 

(Hlasovanie číslo 1.)  

Ďakujem pekne. Za bolo dvadsaťpäť, proti bol jeden, zdržal sa jeden, nehlasovali traja. 

(Prítomných tridsať.) 

Konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení pani 

poslankyňa Schwartzová, pani poslankyňa Zemanová a pán poslanec Stano.  

Pre prípad nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia za skrutátorov 

v zmysle rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK určujem dnešných overovateľov 

zápisnice. 



K bodu – Otvorenie zasadnutia, voľba overovateľov zápisnice, návrhovej komisie a schválenie programu  
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(V reakcii na hlasy z pléna:)  

Poprosím, sú nejaké problémy s hlasovaním? Technici, dajte to do poriadku. Hneď 

teraz.  

To bola jedna nefunkčná karta. Kto má ešte nefunkčnú kartu alebo komu ešte niečo 

nefunguje? Pani poslankyni Hanulíkovej. Poprosím, preverte kartu pani poslankyne 

Hanulíkovej. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím vás, má ešte niekto problém s kartou? Pokračujeme ďalej.  

Prikročíme k voľbe návrhovej komisie.  

Predkladám návrhy na nasledovných poslancov, ktoré som dostal z poslaneckých 

klubov: pán poslanec Gujber, pán poslanec Pekár a pán poslanec Peter Mach. Sú nejaké iné 

návrhy z pléna? Pokiaľ nie sú, poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 2.)  

Za bolo tridsaťdva poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, jeden poslanec 

nehlasoval. (Prítomných tridsaťtri poslancov.) 

Konštatujem, že pán poslanec Ladislav Gujber, pán poslanec Pekár a pán poslanec 

Mach boli zvolení do návrhovej komisie. Poprosím ich, aby zaujali svoje miesta. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prikročíme k bodu schválenie programu rokovania Zastupiteľstva BSK.  

V súlade so zákonom o samosprávnych krajoch a rokovacím poriadkom Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja bol všetkým poslancom zaslaný návrh programu 

rokovania s príslušnými materiálmi. 

Materiál Návrh na čerpanie 2. tranže prostriedkov z úverového rámca EIB vám bol 

doručený tiež. V materiáloch Návrh na schválenie cien cestovných lístkov Bratislavskej 

integrovanej dopravy a Návrh na schválenie delenia tržieb medzi dopravcov BID sú nové 

znenia uznesení. A k predloženým materiálom BID tabuľky „stanoviská komisií“. 

K materiálu Návrh na schválenie zaradenia zastávok a železničných staníc do tarifných zón 

BID a zmeny v označovaní vlakových liniek tabuľky: zaradenie zastávok a železničných 

staníc do tarifných zón BID.  

Budeme hlasovať o doplnení dnešného programu o materiál Návrh na čerpanie 2. 

tranže prostriedkov z úverového rámca EIB. Poviem k tomu pár slov. 

Mali sme tu vysokých predstaviteľov z EIB na návšteve a vzhľadom na to, že 

spolupráca s úradom sa im pozdáva ako ďaleko, ďaleko lepšia, ako to bolo za predošlého 



K bodu – Otvorenie zasadnutia, voľba overovateľov zápisnice, návrhovej komisie a schválenie programu  
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vedenia, tak oni sami navrhli, aby sme toto čerpanie zvýšili. Znamená to prakticky to, že sa 

tým zníži to čerpanie úverov z Dexie, ktoré sme schvaľovali v lete. Nejde o nové zadlžovanie, 

ide o lacnejšiu reštrukturalizáciu našich dlhov a prioritne ide o zaplatenie vlastne tých sekier 

(ak to mám tak povedať), ktoré tu vznikli ešte minulý rok, tých investičných akcií. Čiže nie je 

to niečo, čo by toto zastupiteľstvo vlastne realizovalo, stále reštrukturalizujeme to, čo nám tu 

predošlé vedenie (teraz bez prívlastku, aj keď sa mi jeden derie na jazyk, lebo som to sám 

zažil v parlamente) zanechalo. Takže ide o reštrukturalizáciu za lacnejšie peniaze tých dlhov, 

ktoré sme tu zdedili, tak ako to býva zvykom u niektorých politických strán.  

Poprosím, otváram vlastne rozpravu k tomu, ako sme navrhli znenie tohto programu.  

Pokiaľ sa nikto nehlási, poprosím, prikročíme k hlasovaniu. Poprosím, prezentujme sa 

a hlasujme o takto zmenenom programe , tak ako som ho teraz prečítal.  

Poprosím, prezentujme sa a hlasujme. Teraz.  

(Hlasovanie číslo 3.)  

Ďakujem pekne. Takto zmenený program odhlasovalo dvadsaťšesť poslancov, šesť 

poslancov sa zdržalo a jeden nehlasoval. (Prítomných tridsaťtri.) 

Čiže konštatujem, že budeme postupovať podľa tohto rozšíreného programu. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prechádzame... 

Pán poslanec Ftáčnik, vy máte už faktickú poznámku?  

Nech sa páči, pán poslanec Ftáčnik, vaša procedurálna poznámka. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pán predseda, ja rešpektujem to, že ste nám predložili nový návrh, ale v článku 6 

nášho rokovacieho poriadku, ktorý bol priložený v materiáloch v čistopise, je napísané, že 

o schválení programu a o jeho zmenách rozhoduje zastupiteľstvo hlasovaním. Čiže mali sme 

rozhodnúť o zmene a potom o programe ako celku, aby to bolo úplne v poriadku. 

Rešpektujem to, že sme schválili program, ja to nebudem napádať, len aby sme si nabudúce 

povedali, že vy ste nám poslali nejaký program, teraz ste navrhli niečo doplniť, tak 

rozhodnime o tom doplnku, a potom o programe ako celku. Tak je to napísané v našom 

rokovacom poriadku. 

 



K bodu    – Otvorenie zasadnutia, voľba overovateľov zápisnice, návrhovej komisie a schválenie programu  
K bodu 1 – Návrh na schválenie cien cestovných lístkov Bratislavskej integrovanej dopravy (BID)  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pán poslanec Ftáčnik, rokovací poriadok treba čítať a vykladať tak, ako je napísaný. 

Zmenu programu môžeme realizovať vtedy, keď schválime nejaký program. O zmene, 

samozrejme, hlasujeme. Ale my sme teraz boli v bode schválenie programu a program sme 

schválili tak, ako ste ho dostali a tak, ako som ho navrhol zmeniť. Práve sa to hlasovanie 

udialo. Čiže my sme neboli v tej časti, na ktorú sa vy odvolávate, nemali sme situáciu, že 

máme schválený program a ideme robiť zmeny, ale boli sme v časti, že schvaľujeme program. 

Pokiaľ sa v budúcnosti dohodneme s predsedami klubov (a, samozrejme, hlas vášho 

pána Zvonára si vypočujeme veľmi pozorne), že chceme tieto veci robiť na dva kroky, ja 

s tým nemám nijaký problém. Ale myslím, že sme postupovali plne v zhode s rokovacím 

poriadkom. Inými slovami, zopakujem to ešte raz, aby ste tomu rozumeli, my sme v tejto 

chvíli schvaľovali program. Neboli sme v bode, že meníme program. 

Ďakujem pekne.  

(V reakcii na hlas pána poslanca Ftáčnika:)  

Práve som vám z neho citoval. 

Poprosím, sme v bode 1 – Návrh na schválenie cien cestovných lístkov 

Bratislavskej integrovanej dopravy. 

Máte pred sebou, pani kolegyne, páni poslanci, materiál. A poprosím pána podžupana 

Nesrovnala, aby materiál uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Kolegyne a kolegovia, 

máme pred sebou tri body programu, ktoré sú rozdelené do troch materiálov, ale 

v podstate ide o jeden celok. Ide o schválenie cien cestovných lístkov, schválenie delenia 

tržieb a schválenie zaradenia zastávok do tarifných zón. Ide o koncept Bratislavskej 

integrovanej dopravy, ktorého sa župa zúčastňuje spoločne s mestom a ktorý sa odohráva 

alebo vyvíja na základe uznesení župy aj mesta už od roku 2007. Takže je to projekt, ktorý už 

beží. My potrebujeme schváliť tieto materiály preto, aby sme mohli čerpať finančné 

prostriedky z operačného programu Bratislavský kraj, kde je riadiaci orgán ministerstvo 

pôdohospodárstva a to na uvoľnenie prostriedkov potrebuje náš súhlas s týmto projektom, 

potrebuje naše uznesenie. Sú tam dve skupiny financií. Jedna, myslím, 380 tisíc a druhá jeden 

a pol milióna. Čiže je to dobrý program z tohto pohľadu, ale my musíme schváliť tieto 

 



K bodu 1 – Návrh na schválenie cien cestovných lístkov Bratislavskej integrovanej dopravy (BID) 
K bodu 2 – Návrh na schválenie delenia tržieb medzi dopravcov BID  
 

 
 

Zápisnica zo VII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 5. novembra 2010 

7

materiály. Podotýkam, že mesto tieto materiály už schválilo v tomto znení, takže my sme 

teraz o krok pozadu a musíme ich dohnať a materiály v tomto znení, ako ich schválilo mesto, 

aj prijať, keď chceme čerpať tie dopravné(?) prostriedky. 

Dokumenty boli v dopravnej a vo finančnej komisii, ktoré ich odporúčali na 

schválenie s jednou malou formálnou zmenou uznesenia, ktorá vysvetľuje metodiku toho 

schvaľovania, ale tú sme zapracovali, tá sa netýka vecnej stránky.  

Takže nech sa páči, ak sú otázky, sú tu tvorcovia toho dokumentu. Nech sa páči. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Otváram k tomuto materiálu rozpravu.  

Pani poslankyne, páni poslanci, máte slovo.  

Pokiaľ nie je nikto prihlásený do rozpravy, rozpravu uzatváram. A poprosím našu 

návrhovú komisiu, aby nám prečítala návrh uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Budeme hlasovať o novom návrhu uznesenia, ktorý ste dostali a ktorý znie: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 

A.  schvaľuje ceny cestovných lístkov BID podľa predloženej metodiky. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pani poslankyne, páni poslanci, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali o návrhu 

uznesenia, tak ako ho predniesla návrhová komisia. 

(Hlasovanie číslo 4.)  

Za bolo tridsaťdva poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal. Traja poslanci 

a poslankyne nehlasovali. (Prítomných tridsaťpäť poslancov.) 

Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prechádzame k bodu číslo 2 – Návrh na schválenie delenia tržieb medzi dopravcov 

našej Bratislavskej integrovanej dopravy.  



K bodu 2 – Návrh na schválenie delenia tržieb medzi dopravcov BID  
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Máte pred sebou, pani poslankyne, páni poslanci, Návrh na schválenie delenia tržieb 

medzi dopravcov BID. 

Poprosím znova pána podžupana Nesrovnala, aby uviedol predmetný materiál.  

Ja chcem doplniť ešte jednu vec. Veľmi pekne ďakujem, že sme sa na tomto menej 

plánovanom zasadnutí zastupiteľstva zišli. Dôvod je úplne zrejmý, schvaľujeme to kvôli 

tomu, aby sme mohli čerpať eurofondy, aby sme mohli tento proces posunúť dopredu. 

Myslím, že  to všetci vieme, ale pre istotu to hovorím aj takto v pléne.  

Nech sa páči, pán podžupan. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Úvod je presne ten istý, takže nebudem ho opakovať. Ide o druhú časť toho materiálu. 

Takže, prosím... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

otváram rozpravu k tomuto materiálu.  

Keďže sa nik neprihlásil do rozpravy, poprosím našu návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Budeme opäť hlasovať o novom návrhu uznesenia, ktorý ste dostali ráno a ktorý znie: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu  

A.  schvaľuje delenie tržieb medzi dopravcov BID podľa predloženej metodiky.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte o návrhu tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 5.)  

Za bolo tridsaťpäť poslancov z tridsaťpäť prítomných, čiže stopercentná úspešnosť. To 

znamená, že sme schválili návrh tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 



K bodu 3 – Návrh na schválenie zaradenia zastávok a železničných staníc do tarifných zón Bratislavskej 
integrovanej dopravy a zmeny v označovaní vlakových liniek  
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Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

prechádzame k bodu číslo 3 podľa schváleného programu. Je to Návrh na schválenie 

zaradenia zastávok a železničných staníc do tarifných zón Bratislavskej integrovanej 

dopravy a zmeny v označovaní vlakových liniek. 

Materiál máte opäť pred sebou. 

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby samotný materiál uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Kolegyne a kolegovia,  

opäť ten istý úvod, nebudem ho opakovať. Ide o časť C toho jednotného materiálu.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

A prešlo to, samozrejme, príslušnými komisiami. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja by som chcela len poprosiť: v materiáli máme aj návrh uznesenia, že poslanci 

splnomocňujú predsedu samosprávneho kraja vykonávať zmeny a doplnky zoznamu zastávok 

a raz polročne informovať zastupiteľstvo. My sme pri prerokovaní materiálu v komisiách 

o tomto hovorili. Ja by som bola veľmi rada, keby prípadné zmeny boli predmetom aj 

rokovaní komisií, pretože v tomto návrhu materiálu sú niektoré veci, ktoré už dnes vieme, že 

by sa mali zosúladiť, optimalizovať. Konkrétne mám teraz na mysli mestskú časť Vajnory, 

kde nie sú zosúladené zastávky autobusovej dopravy a železničnej stanice. Čiže v tomto 

prípade by som bola veľmi rada, keby sme hľadali spoločné riešenie. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pani poslankyňa, komisie sú poradný orgán a myslím si, že aj prax, ktorú tu máme za 

tých desať mesiacov, ukazuje na to, že sa na ne obraciam veľmi, veľmi často. Takže máte 

moje slovo, že vyžiadam si ku každej takejto zmene aj stanovisko príslušných komisií, 
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dokonca ak niektorá komisia iniciatívne požiada, že chce o tomto rokovať, tak dokonca aj 

tých komisií, ktorým to „vecne nepatrí“. Takže toto je moje riešenie. 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem, pán predseda. 

Chcem len povedať, že na komisii bola ešte jedna pripomienka. Boli tu pripomienky 

od starostov niektorých mestských..., teda okolitých dedín, že sú niektoré nezrovnalosti pri 

odchode autobusov, ktoré by mali byť nadviazané na cestovný poriadok vlakov. Bolo 

prisľúbené, že sa to zosúladí lepšie, lebo sú tam práve také nejaké disproporcie, že autobus 

odíde štvrťhodinu predtým, ako príde vlak. Samozrejme, dlhodobo by to malo byť práve 

naopak, nosná kostra by mal byť vlak a potom rozvážať autobusom ľudí podľa príchodov 

vlakov. Bol prísľub na komisii, spomenulo sa, že sa toto bude diať. Chcem len povedať, aby 

na to dával pozor niekto na úrade, aby sa to tak zosúladilo. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja, samozrejme, rozdám takéto úlohy, ale všetci chápeme celý ten systém ako niečo, 

čo je živý organizmus. A živý organizmus je zdravý, pokiaľ má tieto zdravé parametre. Čiže 

my uvítame podobné podnety a ja veľmi uvažujem o tom (nechcem to predostierať, lebo 

v bode rôzne chcem ešte niečo povedať k schvaľovaniu rozpočtu, tak ako sa v prípade 

rozpočtu chcem obrátiť na starostov a primátorov, ktorých máme priamo v našej župe, veľmi 

podobne uvažujem o probléme dopravy, aby sa tu už naozaj nekreslili linky od zeleného stola, 

ale aby sa i starostovia a primátori k tomuto vyjadrili. Ja viem, že to nie je formálny orgán, ale 

predpokladám, že pozvanie župana na takúto tému starostovia a primátori prijmú. 

Nech sa páči, pán poslanec Záhradník. 

 

PhDr. Mgr. Branislav Záhradník, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Vážený pán predseda,  

tak ako ste povedali, práve ten systém zastávok a jednotlivých liniek je živý 

mechanizmus a živý organizmus, ktorý by mal flexibilne reagovať na meniace sa dopravné 

potreby kraja. Myslím si, že je rozumné, že ste splnomocnený ako predseda vykonávať zmeny 

a doplnky a informovať následne o nich zastupiteľstvo. Myslím si, že ak by si zastupiteľstvo 
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túto kompetenciu preberalo na seba, tak práve by sa ten systém stal menej pružným. My 

vieme, že vy túto kompetenciu máte, to znamená, že akýkoľvek poslanec z terénu, z kraja 

môže tlmočiť tieto požiadavky vám a ja pevne verím, že vy takéto zmeny flexibilne vykonáte 

a následne budete informovať zastupiteľstvo. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. A poviem jednu vec: porozumeli ste tomu presne tak, ako som 

to myslel. Ďakujem. 

Nech sa páči, pán poslanec Ftáčnik. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Vážený pán predseda, 

ja chcem nadviazať na diskusiu a navrhnúť, či by sme nemohli do uznesenia v bode B 

doplniť, že „...vykonávať zmeny a doplnky zoznamu zastávok bude predseda BSK“, ale, že 

by sme tam doplnili slová „po prerokovaní v príslušnej komisii“, aby to bolo jasné, že je to aj 

vec, ktorá sa dá verejne diskutovať, kde bude známe, o čom sa hovorí. Je to proste 

mechanizmus, kde je možné vstúpiť. Takto to bude vlastne len na vašom rozhodnutí. Chápem 

celý ten mechanizmus, ako tu bol popísaný, a vy ste povedali, že s tým nemáte problém, keby 

sme to tam doplnili, myslím, že by to bolo úplne korektné a zostalo by to ako pravidlo pre 

posudzovanie tých zmien a doplnkov zoznamu zastávok. Takže navrhujem doplniť tam slová 

„po prerokovaní v príslušnej komisii“.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pán poslanec, ja si myslím, že verejné slovo župana je dostatočná záruka na to, že sa to 

jednoducho takto udeje. Ak to poslanci (však dávate pozmeňujúci návrh) odhlasujú, ja s tým 

nemám problém, ale skôr si myslím, že čo sa týka vedenia kraja a vôbec vedenia samosprávy, 

je to o tom, čo povieme, aby sme robili, a nie o tom, aby to, čo napíšeme, sme nerobili. Je to 

poradný orgán, komisie ako také. Vy veľmi dobre viete, že v iných vážnejších veciach, ako je 

predaj majetku, ako sú úvery, dokonca aj niektoré zložité zmluvy, sa obraciam úplne 

pravidelne na samotné komisie. Neviem, prečo v tomto zmysle by to mal byť nejaký extra 

prístup. Robíme to isté, čo vieme, ale ak o tom rozhodnete, nemám s tým problém, preto lebo 

som to sľúbil, a ja si myslím, že slovo župana má mať váhu. 



K bodu 3 – Návrh na schválenie zaradenia zastávok a železničných staníc do tarifných zón Bratislavskej 
integrovanej dopravy a zmeny v označovaní vlakových liniek  
 

 
 

Zápisnica zo VII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 5. novembra 2010 

12

S faktickou poznámkou pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Reagujem na kolegu Ftáčnika. Som presvedčený, že miesto „príslušnej komisie“ by 

tam mal byť názov komisie, možno myslel dopravnú komisiu. Ak teda bude dávať 

pozmeňujúci návrh, tak miesto „príslušnej...“ – názov nejakej presnej komisie. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja som preto povedal..., myslel som dopravnú komisiu, a že keď sa iná obráti, tak 

potom budeme zvolávať zastupiteľstvo a písať tam inú...? Ja hovorím, to slovo župana platí, 

vy to dobre viete, a v týchto veciach, keď sa ktorákoľvek komisia obráti aj naviac, tak dám to 

prerokovať. 

Nech sa páči, pán poslanec Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ja chcem upozorniť na to, že návrh poslanca Ftáčnika je v rozpore s rokovacím 

poriadkom, pretože podľa článku 20 ods. 3 rokovacieho poriadku ku každému návrhu 

uznesenia vypracováva stanovisko vecne a odvetvovo príslušná komisia. Takže to je 

automatické. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, ďalej je prihlásený pán poslanec Pastor. Nech sa páči, máte slovo. 

 

Doc. RNDr. Karol Pastor, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. Pán predseda, ja sa chcem spýtať, že akým spôsobom budú názvy zastávok 

a tratí v cestovných poriadkoch. Napríklad okolo Mikuláša zvykne vychádzať nový cestovný 

poriadok, že či už tam budú nové zastávky, alebo nie. A trate budú tie trate, ktoré sú tradičné 

pre železnicu, alebo tam budú už tie linky..., alebo akým spôsobom? Či sa už o tom 

premýšľalo. Verejnosť určite bude zvedavá na tieto praktické, z nášho hľadiska síce banálne, 

ale predsa len dôležité otázky. 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja to nepovažujem za banálnu otázku, lebo ja som presvedčený, že keď niečo robíme, 

tak verejnosti by to malo byť blízke. Čiže to mi hovoríte veľmi blízku, takú tradičnú úvahu. 

Ale tento samotný materiál prioritne, ako vlastne štartuje alebo pokračuje v tom, čo robíme na 

to, aby sme mohli na to čerpať peniaze. To znamená, že tieto veci podľa mňa budú 

zohľadnené v nejakej ďalšej fáze. Teraz ide o to, aby samotný projekt, o ktorom sa roky 

hovorí, pokiaľ vieme o nejakých veciach, ktoré ho zbrzďujú, alebo ktoré ho môžu urýchliť, 

tak som neváhal a zvolal som aj mimoriadne zasadnutie zastupiteľstva, poprosil som o tú 

dôveru, aby sme tieto materiály schválili. Dva materiály z troch materiálov sme schválili, 

pevne verím, že schválime aj tento. Ale máme na mysli, a to je potom už ale aj práca pani 

poslankýň a pánov poslancov v území, že to, čo naozaj vytvárame, aby bolo potom aj 

pomenované, aj tak zvykovo ľuďom blízko interpretované. Ja sám o to veľmi, veľmi dbám, či 

už vo svojich verejných vystúpeniach, alebo aj v tom, keď župa koná. 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou pán poslanec Ftáčnik. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Nestihol som na pána podpredsedu Nesrovnala... 

Pobavila ma tá vaša poznámka, pán podpredseda, pretože ste si zle prečítali rokovací 

poriadok. Ale ja som rád, že budeme rokovať alebo hovoriť o rokovacom poriadku, lebo je to 

norma, ktorou sa máme riadiť na tomto zastupiteľstve, takže som rád, že sa naň obraciate, ale 

to sa týka materiálov, ktoré idú do zastupiteľstva, pán podžupan. Keby ste to prečítali správne, 

ten článok 20 ods. 3, tak, áno, ku každému materiálu komisia, ale rozhodnutia pána predsedu 

nebudú predkladané do zastupiteľstva, iba ako informácia, čiže v čase, keď sa o nich bude 

rozhodovať, ich nemusí vidieť komisia. Pán predseda dal slovo a ja mu verím, pretože jeho 

slovo platí. Predsa len si myslím, že uznesenie je to, čo zostane, a nadlho, takže preto som 

navrhol ten doplnok uznesenia, ale nemá to nič s článkom 20 ods. 3 nášho rokovacieho 

poriadku. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem za dôveru, pán Ftáčnik. 

Pokiaľ nie je nikto ďalší prihlásený do diskusie, poprosím našu návrhovú komisiu, aby 

nám predniesla návrh uznesenia.  
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Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Najprv budeme hlasovať o návrhu pána poslanca Ftáčnika na doplnenie navrhnutého 

uznesenia v bode B o slová „po prerokovaní v dopravnej komisii“ za slová „vykonávať 

zmeny a doplnky zoznamu zastávok“. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poprosím pani poslankyne, pánov poslancov, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 6.)  

Za bolo šestnásť poslancov, sedem bolo proti, zdržalo sa šesť, nehlasovalo osem. 

(Prítomných tridsaťsedem.) 

Tento návrh sme neschválili. 

Poprosím o ďalší návrh návrhovú komisiu. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Teraz budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako bolo písomne predložené 

s materiálom, to znamená: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu 

A. Schvaľuje zaradenie zastávok a železničných staníc do tarifných zón BID a zmeny 

v označovaní vlakových liniek; 

B. Splnomocňuje predsedu BSK vykonávať zmeny a doplnky zoznamu zastávok a raz 

polročne informovať Zastupiteľstvo BSK o vykonaných zmenách. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pani poslankyne, páni poslanci, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 7.)  

Za bolo tridsaťpäť poslancov, dvaja poslanci nehlasovali. (Prítomných tridsaťsedem.) 

Konštatujem, že návrh bol schválený tak, ako ho navrhla návrhová komisia. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prikročíme k bodu číslo 4 – Návrh na čerpanie 2. tranže prostriedkov z úverového 

rámca Európskej investičnej banky. 

Máte pred sebou, pani poslankyne, páni poslanci, materiál Návrh na čerpanie 2. tranže 

prostriedkov z úverového rámca EIB.  



K bodu 4  – Návrh na čerpanie 2. tranže prostriedkov z úverového rámca EIB 
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Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby materiál uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Kolegyne a kolegovia, 

hovoríme o 2. tranži úverového rámca s bankou EIB. Úverový vzťah s touto bankou 

má župa už od roku 2008, kedy sa čerpala 1. tranža. Ide o výhodné financovanie župných 

výdavkov, pretože úrok je nízky, je iba 0,5 percentného bodu nad Euribor, ale potom banka 

prestala poskytovať župe prostriedky, pretože komunikácia medzi župou a bankou nebola 

dobrá, a župa si musela požičiavať drahé peniaze niekde inde, za drahšie... Ako povedal pán 

župan na začiatku, nám sa zlepšenou komunikácie a stransparentnením komunikácie podarilo 

dosiahnuť súhlas EIB s čerpaním 2. tranže podľa podmienok, ktoré máte v podkladoch. Sú to 

teda lacnejšie peniaze, než máme od komerčných bánk, a výhoda tohto čerpania je v tom, že 

to, čo môžeme vyčerpať za lacnejšie peniaze, nemusíme za drahšie. Takže to je veľmi 

pozitívny úkon a znamená to, čo hovoril aj pán župan, že nejde o nové zadlžovanie, ale iba 

o reštrukturalizáciu nevýhodných vzťahov, v ktorých sa župa nachádza. 

Ak sú k tomu otázky, nech sa páči, sú tu pracovníci odboru financií. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

ja len pripomeniem jednou vetou: my sme mali takúto debatu ešte v čase, keď sa 

schvaľoval rozpočet. Možno si viacerí spomeniete, že sme hovorili, že sa budeme snažiť 

dočerpať prostriedky aj z EIB. Vtedy sme to nevedeli, nevedeli sme ukázať, že fungujeme 

dostatočne fajn, boli sme tu krátko, a dostatočne transparentne. Čiže ide o to, že sa nám to 

podarilo dokázať, a chceme v tejto reštrukturalizácii, samozrejme, pokračovať, lebo to sú 

ušetrené peniaze, aj keď teda za veci, ktoré ešte v tých minulých rokoch nám tu prenechalo 

predošlé vedenie. 

Poprosím, otváram k tomuto bodu rozpravu. 

Do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Šramko. Pán poslanec Šramko, nech sa páči, 

máte slovo. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne, pán predseda. 
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Ja by som to povedal veľmi krátko: je to veľmi múdre rozhodnutie, čo predložil pán 

Múdry. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem.  

Ak to nepočul teraz dostatočne jasne, verte mi, budem to tlmočiť. A ďakujem, 

samozrejme, aj finančnej komisii za to, že tento materiál podporila. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Nevadí, aj tak to bolo dobre. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, tak uzatváram rozpravu.  

Nech sa páči, poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh, o ktorom budeme 

hlasovať. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia nedostala žiadne zmeny a doplnky k návrhu uznesenia, ktoré je 

písomne predložené v materiáli. Keďže je obsiahle, neprečítam ho celé, ale pripomeniem, že 

skladá sa z troch častí: 

Zastupiteľstvo  

A. Schvaľuje predložený návrh... (s vymenovaním podmienok); 

B. Splnomocňuje predsedu BSK predložiť žiadosť...; 

C. Ukladá riaditeľovi Úradu BSK zabezpečiť komunikáciu... (atď.). 

(Čiže v tom znení, ako je návrh písomne predložený s materiálom.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 



K bodu 4  – Návrh na čerpanie 2. tranže prostriedkov z úverového rámca EIB 
K bodu 5 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  
K bodu 6 – Záver  
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(Hlasovanie číslo 8.)  

Za bolo tridsaťjeden poslancov, proti nebol nik, piati poslanci sa zdržali, jeden 

nehlasoval. (Prítomných tridsaťsedem.) 

Konštatujem, že návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, sme schválili. 

Prechádzame na bod 5 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie. 

Čiže, pani poslankyne, páni poslanci, priestor pre vás, otváram rozpravu k tejto časti. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, tak rozpravu uzatváram. 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci,  

sme v bode 6 – Záver. 

Veľmi pekne chcem poďakovať za to, že ste sa zúčastnili na tomto neplánovanom 

zasadnutí zastupiteľstva. Je pre nás dôležité, že keď máme možnosť čo len cent čerpať 

z eurofondov, tak my, toto župné vedenie odstráni všetky prekážky, o tom boli prvé tri body, 

plus pomerne radostná správa o tom, že môžeme v reštrukturalizácii pokračovať za lacnejšie 

peniaze a naozaj sa vyrovnať s tým dedičstvom, čo nám tu zanechali naši predchodcovia, tak, 

aby to župu stálo čo najmenej. 

Ďakujem pekne za účasť. 

(Ukončenie zasadnutia o 09:55 h.) 

x x x 
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Zápisnicu vyhotovila: 

 

 

Helena Líšková 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

Ing. Zuzana Schwartzová, v.r. 
poslankyňa Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja 

RNDr. Anna Zemanová, v.r. 
poslankyňa Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja 

 

 

 

MUDr. František Stano, v.r.  
poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja  
 

 

Za Úrad Bratislavského samosprávneho kraja: 

 

 

Ing. Bystrík Žák, v.r.  
riaditeľ 

Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 
 

 

Zápisnicu schválil: 

 

 

 

Ing. Pavol Frešo, v.r. 
predseda 

Bratislavského samosprávneho kraja 
 


